

[Text]

question have a special quality, coming from a man who made 49 raids over Germany during the 1939-1945 war. Thank you very much for your remarks, sir.

I will now call on Mr. Kilgour.

Mr. Kilgour: Thank you very much, Mr. Gifford, and to the other people who came with you, sir, to give us the benefit of your advice today. On behalf of my leader and my party, may I thank you very much for coming and for these most relevant and deeply felt views which are set out in your brief as well as in your statement.

I wonder if you wish this statement to become an appendix or will it . . .

The Chairman: I was going to suggest this. Is it agreed that these should be appended to the proceedings?

Some Hon. Members: Agreed.

The Chairman: Thank you. The full text of Mr. Gifford's presentation will be appended to the proceedings.

Mr. Kilgour: One of the things you may not be aware of, which has been discussed between the parties, is that we would . . . At least, our party has proposed that in order to have a nonpartisan, independent, highly qualified group of people as the first directors of the institute, rather than letting the politicians appoint them, I think we proposed 25 groups, one of which was the Royal Canadian Legion, and that representative groups like that would nominate people. Then the directors would have to be appointed from the pool of names which had been proposed by these various groups; for example, the Canadian Labour Congress, the Chamber of Commerce . . .

Mr. Gifford: I have seen the list.

Mr. Kilgour: You have seen the list. May I ask you if you feel your group—and perhaps you could tell me something more about the nature of the membership, if you would . . . should be one of the groups submitting a name or whether you would feel perfectly happy to be included with . . .

Mr. Gifford: We would very much like to, and we did receive a telegram late on Friday inviting us to submit a name or names. We are having an executive committee meeting on Thursday at which we will discuss this, and we will submit one or more names.

Mr. Kilgour: The telegram was from Mr. MacEachen?

Mr. Gifford: Yes.

Mr. Kilgour: Fine. I take it you will be submitting the names to him.

Mr. Gifford: There was the name of somebody we should contact in the telegram, who I presume was an assistant or something of the sort.

[Translation]

remarques qu'a fait M. Gifford sur des questions si importantes ont par conséquent un poids tout spécial venant de la part d'un homme qui a fait 49 incursions sur le territoire allemand au cours de la guerre de 1939 à 45. Je vous remercie de vos remarques.

Je donne la parole à M. Kilgour.

M. Kilgour: J'aimerais remercier M. Gifford et les personnes qui l'accompagnent aujourd'hui de leurs bons conseils. Au nom de mon chef et de mon parti j'aimerais vous remercier d'être venus ici nous présenter votre point de vue très pertinent à la fois dans votre mémoire et dans votre déclaration.

Aimeriez-vous que votre déclaration figure en annexe . . .

Le président: C'est ce que j'allais suggérer. Sommes-nous d'accord que la déclaration soit annexée au compte-rendu des délibérations.

Des voix: D'accord.

Le président: Merci. Ainsi donc le texte au complet de l'exposé de M. Gifford sera annexé au compte-rendu des délibérations.

M. Kilgour: Notre parti a proposé, afin de s'assurer de la nomination de personnes tout à fait indépendantes hautement qualifiées et non-partisanes aux postes de membres du conseil d'administration de l'institut de faire appel à 25 groupes comme par exemple la Légion royale canadienne pour nous suggérer des listes de noms. Les directeurs devraient être nommés parmi ces noms que nous suggéreraient ces différents groupes. Il y aurait entre autres le Congrès du travail du Canada, la Chambre de commerce etc.

M. Gifford: J'ai vu la liste.

M. Kilgour: Bien. Croyez-vous que votre groupe devrait être parmi ceux qui suggéreront des noms? Vous pourriez peut-être me donner davantage de renseignements sur les membres de votre organisation.

M. Gifford: Nous aimerions beaucoup être un de ces groupes et nous avons reçu un télégramme vendredi dans la soirée nous invitant à soumettre un nom ou des noms. Nous aurons une réunion du comité exécutif jeudi et nous en discuterons alors.

M. Kilgour: Le télégramme provenait-il de M. MacEachen?

M. Gifford: Oui.

M. Kilgour: Bien. Je suppose que vous lui soumettrez des noms.

M. Gifford: Le télégramme fait mention du nom d'une personne que nous pourrions contacter je suppose qu'il s'agit d'un adjoint.